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Protokół nr 16/18 

z posiedzenia Komisji Rolnictwa 

z dnia   14 września  2018 roku 

 

1) Otwarcie obrad Komisji. 

 

Pan Bogdan Domżalski  Przewodniczący Komisji Rolnictwa dnia  14 września 2018  roku 

o godzinie 13:00 otworzył obrady Komisji  Rolnictwa. Powitał członków Komisji Rolnictwa 

oraz zaproszonych gości w osobach Pana Jana Jaroszewskiego – przedstawiciela ODR, Pana  

Mariusza Stachowiaka – Kierownika Biura Powiatowego ARiMR we Włocławku.  

Lista zaproszonych osób stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.  

 

2) Stwierdzenie quorum.  

 

Przewodniczący Komisji na podstawie listy obecności stwierdził, że w obradach uczestniczy 

3 radnych, co wobec ustawowego składu Komisji, liczącego 3 osoby stanowi wymagane 

quorum, a zatem obrady są prawomocne.  

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu.  

 

3) Przyjęcie porządku obrad.  

 

Przewodniczący Komisji poinformował radnych, iż wraz zawiadomieniem o posiedzeniu 

Komisji otrzymali porządek obrad. 

Przewodniczący Komisji przedstawił porządek obrad: 

Porządek obrad: 

1) Otwarcie obrad Komisji. 

2) Stwierdzenie quorum.  

3) Przyjęcie porządku obrad. 

4) Przyjęcie protokołu nr 15/18 z posiedzenia Komisji Rolnictwa z dnia 12 czerwca 2018 r. 

5) Informacja o wykonywanych zadaniach statutowych przez ODR w Zarzeczewie. 

6) Sprawozdanie z realizacji wypłat płatności obszarowych, ONW, rolnośrodowiskowych na 

terenie powiatu włocławskiego.     

7) Sprawy różne. 

8) Zakończenie obrad Komisji. 

 

Przewodniczący Komisji zapytał członków Komisji, czy mają uwagi do przedstawionego 

porządku obrad? Przewodniczący Komisji zaproponował poszerzenie porządku obrad o punkt 

Informację Kierownika ARiMR dotyczącą pomocy dla rolników w związku z wystąpieniem 

suszy na terenie powiatu włocławskiego, który będzie punktem 7, a dotychczasowy punkt 7 

będzie punktem 8. Porządek obrad będzie składał się z 9 punktów.  

Przewodniczący Komisji zapytał, kto jest za poszerzeniem porządku obrad o punkt  

Informacja Kierownika ARiMR dotyczącą pomocy dla rolników w związku z wystąpieniem 

suszy na terenie powiatu włocławskiego, który będzie punktem 7, a dotychczasowy punkt 7 

będzie punktem 8 porządku obrad i przeprowadził procedurę głosowania. 

Wyniki głosowania: 

Za-3 

Przeciw-0 

Wstrzymało -0 

Przewodniczący Komisji zapytał, kto jest z przyjęciem poszerzonego porządku obrad i 



przeprowadził procedurę głosowania. 

Wyniki głosowania: 

Za-3 

Przeciw-0 

Wstrzymało -0 

Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że komisja 

przyjęła porządek obrad. 

 

Porządek obrad przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie obrad Komisji. 

2. Stwierdzenie quorum.  

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu nr 15/18 z posiedzenia Komisji Rolnictwa z dnia 12 czerwca 2018 

r. 

5. Informacja o wykonywanych zadaniach statutowych przez ODR w Zarzeczewie. 

6. Sprawozdanie z realizacji wypłat płatności obszarowych, ONW, rolnośrodowiskowych 

na terenie powiatu włocławskiego.     

7. Informacja Kierownika ARiMR dotyczącą pomocy dla rolników w związku z 

wystąpieniem suszy na terenie powiatu włocławskiego. 

8. Sprawy różne. 

9. Zakończenie obrad Komisji. 

 

Porządek obrad stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.  

 

4) Przyjęcie protokołu nr 15/18 z posiedzenia Komisji Rolnictwa z dnia 12 czerwca 2018 

r.  

 

Przewodniczący Komisji zapytał członków Komisji, czy mają uwagi do protokołu 

sporządzonego z ostatniego posiedzenia Komisji Rolnictwa?  

Wobec braku uwag Przewodniczący Komisji zapytał członków Komisji, kto jest za 

przyjęciem protokołu nr 15/18 z posiedzenia Komisji Rolnictwa z dnia 12 czerwca 2018 roku 

i przeprowadził procedurę głosowania.  

Wyniki głosowania: 

Za-3 

Przeciw-0 

Wstrzymało się-0 

Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że Komisja 

przyjęła protokół nr 15/18 z posiedzenia Komisji Rolnictwa z dnia 12 czerwca 2018 roku. 

 

 

5) Informacja o wykonywanych zadaniach statutowych przez ODR w Zarzeczewie. 

 

Przewodniczący Komisji poinformował, że wraz z zawiadomieniem członkowie Komisji 

otrzymali Informację o wykonywanych zadaniach statutowych przez ODR w Zarzeczewie. 

Przewodniczący Komisji poprosił Pana Jana Jaroszewskiego  o przedstawienie tematu. 

Pan Jan Jaroszewski pracownik Powiatowego Zespołu  Doradztwa Rolniczego we 

Włocławku z/s w Kowalu powiedział, że realizują jako Kujawsko-Pomorski Ośrodek 

Doradztwa Rolniczego w Minikowie o/Zarzeczewo działania statutowe wynikające z działań 

nakreślonych  przez Ministra Rolnictwa i Rozwoju Wsi.  Informacje przygotował Pan 

Kierownik Grzegorz Bet. Udzielono 1871 informacji. Gro to było informacje dotyczące ASF-

120, produkcji roślinnej -332, programy rolnośrodowiskowe- 200, wnioski obszarowe w tym 

ONW, rolnośrodowiskowo-klimatyczne – 230, kwalifikacje zawodowe – 30. Z zakresu porad 



zrealizowanych przez Powiatowy Zespół Doradztwa Rolniczego we Włocławku z/s w 

Kowalu na ogólna sumę około 2 150 udzielonych rolnikom i mieszkańcom wsi produkcja 

roślinna 320, wnioski obszarowe około 200, restrukturyzacja z małych gospodarstw- 131, 

wnioski o płatność obszarowa i ONW ponad 500. Rolnicy prowadza lustracje technologiczne 

230 wykonano ich i największe produkcja roślinną 140, programy rolno środowiskowe-18, 

ochrona środowiska 50 lustracji, z agroturystyki -5. Działalność szkoleniowa nasza statutowa, 

szkolenia stacjonarne -136, szkolenia wyjazdowe-3, kursy-3. Jeśli chodzi o usługi to Plany 

przedsięwzięć  (biznes plan)-1, wnioski i płatność obszarowa – 666, plan nawozowy 116, 

prowadzenie ewidencji rachunkowej Vat -46. Jeśli chodzi o ilość wniosków z poszczególnych 

gmin: Baruchowo -350, Włocławek 40+450, Choceń 450, Lubanie – 200, Lubień Kuj.-530, 

Brześć Kuj.-350, Lubraniec-620, Kowal-48+370, Boniewo-400, Chodecz-380, Fabianki-180, 

Izbica Kujawska-440.  

Przewodniczący Komisji otworzył dyskusje. 

Radny Jerzy Donajczyk zapytał, jakim zainteresowaniem se cieszyły się szkolenia 

chemizacyjne wiadomo, że różne podmioty prowadzą te szkolenia i ODR również prowadził 

te szkolenia. Co 5 lat te szkolenia trzeba ponawiać. 

Pan Jan Jaroszewski pracownik Powiatowego Zespołu  Doradztwa Rolniczego we 

Włocławku z/s w Kowalu powiedział, że trudno porównać w jednostkach. Do tej pory 

KPODR zrealizował ponad 2000 szkoleń. Na naszym rejonie były 3 takie szkolenia. W 

zasadzie 4. Było to około 150 osób.  

Radny Jerzy Donajczyk zapytał, olimpiady wiedzy rolniczej. 

Pan Jan Jaroszewski pracownik Powiatowego Zespołu  Doradztwa Rolniczego we 

Włocławku z/s w Kowalu powiedział, że olimpiady są organizowane. Odbywają się w ZS w 

Kowalu lub w ZS w Starym Brześciu. Ostatnia olimpiadę wygrał mieszkanie Lubania.  

Wobec braku dalszych pytań Przewodniczący Komisji Przewodniczący Komisji stwierdził, że 

Komisja przyjęła informację o wykonywanych zadaniach statutowych przez ODR 

w Zarzeczewie. 

Informacja o wykonywanych zadaniach statutowych przez ODR w Zarzeczewie stanowi 

załącznik nr 4 do niniejszego protokołu.  

 

6) Sprawozdanie z realizacji wypłat płatności obszarowych, ONW, rolnośrodowiskowych 

na terenie powiatu włocławskiego.     

Przewodniczący Komisji poinformował, że wraz z zawiadomieniem członkowie Komisji 

otrzymali Sprawozdanie z realizacji wypłat płatności obszarowych, ONW, 

rolnośrodowiskowych na terenie powiatu włocławskiego. Przewodniczący Komisji poprosił 

Kierownika Biura Powiatowego ARiMR we Włocławku o przedstawienie tematu. 

Pan Mariusz Stachowiak – Kierownik Biura Powiatowego ARiMR we Włocławku 

poinformował, że w kampanii 2017 do biura powiatowego wpłynęło 7143 wnioski 

obszarowe w tym 3813 wniosków o płatności z tytułu wspierania gospodarowania na 

obszarach górskich i innych obszarach o niekorzystnych warunkach gospodarowania (ONW) 

płatności zaliczkowe zrealizowano dla 7056 wnioskodawców w kwocie 64221043,42. 

Łącznie wypłacono kwotę dopłat bezpośrednich za 2017 rok wynoszącą 98935025,06 zł dla 

7093 wnioskodawców, którzy otrzymali decyzję o przyznaniu dopłat bezpośrednich za rok 

2017, 15 beneficjentów otrzymało decyzję o odmowie przyznania płatności bezpośrednich za 

rok 2017. Stawka jednolitej płatności obszarowej do 1 ha w 2017 r. została określona w 

rozporządzeniu Ministra Rolnictwa i Rozwoju Wsi z dnia 9 października 2017 r. w sprawie 

stawki jednolitej płatności obszarowej za 2017 rok i wynosi 948,34 zł. stawka płatności do 1 

ha na obszarze ONW strefa nizinna I została określona w rozporządzeniu w sprawie pomocy 

finansowej ONW i wynosi 179,00 zł, natomiast strefa nizinna II stawka płatności wynosi 246, 

00zł. w roku 2017 beneficjenci włocławskiego Biura Powiatowego złożyli także, 388 wnioski 

rolnośrodowiskowe PRO2007-2013 zrealizowano płatności dla 385 producentów na łączna 

kwotę 2889570,43 zł, natomiast o płatności rolnośrodowiskowa-klimatyczne PRO2014-



2020wnioskowało 383 beneficjentów zrealizowano płatności dla 373 producentów na łączną 

kwotę 3 975 030,68 zł. o płatności dla rolnictwa ekologicznego złożono 6 wniosków o 

przyznanie płatności, 4 wnioski zostały rozpatrzone pozytywnie i zrealizowano dla nich 

płatności na łączna kwotę 37 280,01 zł. kierownik dodał, ze w dniu dzisiejszym kończy się 

nabór na refundacje 70% wydatków poniesionych przez producenta gospodarstwa, w którym 

utrzymywane są świnie.  

Przewodniczący Komisji zapytał, czy są  pytania?  

Radny Jerzy Donajczyk zapytał, czy były negatywnie rozpatrzone wnioski? Jakie były 

przyczyny odmowy płatności występowały? 

Pan Mariusz Stachowiak – Kierownik Biura Powiatowego ARiMR we Włocławku 

poinformował, że to nie ma reguły, są to sprawy indywidualne i każdy przypadek jest inny. 

Po prostu nie były spełnione wymogi nastąpią decyzja odmowna. 

Radny Jerzy Donajczyk zapytał, dlaczego tka mam zainteresowaniem rolnictwo 

ekologiczne. 

 Pan Mariusz Stachowiak – Kierownik Biura Powiatowego ARiMR we Włocławku 

poinformował, że to jest bardzo rygorystyczny warunków do spełnienia. Prawdopodobnie to 

działa zniechęcająco. Bez środków chemicznych wydajność jest dość mała i ludzie się na to 

nie decydują. To jest ściśle kontrolowane.  

Przewodniczący Komisji zapytał, czy są jeszcze jakieś pytania? 

Wobec braku pytań Przewodniczący Komisji zapytał, kto jest za przyjęciem Sprawozdania 

z realizacji wypłat płatności obszarowych, ONW, rolnośrodowiskowych na terenie powiatu 

włocławskiego i przeprowadził procedurę głosowania. 

Wyniki głosowania: 

Za-3 

Przeciw-0 

Wstrzymało się-0 

 stwierdził, że komisja przyjęła informację o wykorzystaniu przez Gminne Spółki Wodne 

z terenu Powiatu Włocławskiego z dotacji  podmiotowych  z różnych źródeł na realizację prac 

konserwacyjnych, napraw urządzeń i obiektów melioracyjnych za rok 2017, która stanowi 

załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 

 

 

7) Informacja Kierownika ARiMR dotyczącą pomocy dla rolników w związku z 

wystąpieniem suszy na terenie powiatu włocławskiego. 

 

Przewodniczący Komisji poprosił Kierownika Biura Powiatowego ARiMR we Włocławku o 

przedstawienie informacji. 

Pan Mariusz Stachowiak – Kierownik Biura Powiatowego ARiMR we Włocławku 

poinformował, że Producenci rolni, w których gospodarstwach rolnych szkody w uprawach 

rolnych spowodowane wystąpieniem suszy lub powodzi w rozumieniu przepisów o 

ubezpieczeniach upraw rolnych i zwierząt gospodarskich, powstałe na powierzchni uprawy 

objęły co najmniej 70% danej uprawy, mogą od 14.09.2018 r. do 28.09.2018 r. składać 

wnioski o udzielenie pomocy. Stawka pomocy wynosi 1000 zł na  1 ha powierzchni upraw, na 

której powstały szkody spowodowane wystąpieniem w 2018 r. suszy lub powodzi objęły co 

najmniej 70% danej uprawy. Wnioski należy złożyć do kierownika biura powiatowego 

Agencji Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa właściwego ze względu na miejsce 

zamieszkania albo siedzibę producenta rolnego. Formularz wniosku będzie dostępny na 

stronie internetowej  Agencji Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa  (www.arimr.gov.pl). 

Pomoc będzie udzielana: 

a) poza formułą pomocy de minimis, na warunkach określonych w rozporządzeniu 

nr 702/2014 – w przypadku gdy szkody spowodowane tegoroczną suszą lub powodzią, 

oszacowane przez komisję powołaną przez wojewodę właściwego ze względu na 

http://www.arimr.gov.pl/


miejsce wystąpienia szkód będą  wynosić powyżej  30% średniej rocznej produkcji 

rolnej w gospodarstwie rolnym lub  średniej rocznej produkcji roślinnej 

w gospodarstwie rolnym, albo 

b) w ramach formuły pomocy de minimis,  zgodnie z przepisami rozporządzenia 

nr 1408/2013 – w przypadku gdy powyższe szkody  będą wynosić nie więcej niż 30% 

średniej rocznej produkcji rolnej lub średniej rocznej produkcji roślinnej. 

Termin składania wniosków o udzielenie pomocy  przez  producentów rolnych, w 

których gospodarstwach rolnych szkody w uprawach rolnych spowodowane 

wystąpieniem w 2018 r. suszy lub powodzi, w rozumieniu przepisów o ubezpieczeniach 

upraw rolnych i zwierząt gospodarskich, powstałe na powierzchni uprawy objęły co 

najmniej 30 % danej uprawy i mniej niż 70%  danej uprawy oraz stawka pomocy 

zostanie ogłoszona po zakończeniu szacowania szkód w tych gospodarstwach przez 

komisje powołane przez wojewodów. 

Kwota pomocy będzie podlegała pomniejszeniu o 50% dla producentów 

rolnych  nieposiadających polisy ubezpieczenia co najmniej 50% powierzchni upraw rolnych, 

z wyłączeniem łąk i pastwisk, w gospodarstwie rolnym.  

Radny Grzegorz Śledziński zapytał, czy jeśli rolnik ma ubezpieczone tylko 30% upraw to 

będzie mógł korzystać z tej pomocy? 

Pan Mariusz Stachowiak – Kierownik Biura Powiatowego ARiMR we Włocławku 

poinformował, że będzie brana pod uwagę konkretna upraw. 

Radny Grzegorz Śledziński zapytał, czy w tym roku będą realizowane kontrole foto? 

Pan Mariusz Stachowiak – Kierownik Biura Powiatowego ARiMR we Włocławku 

poinformował, że w tym roku w powiecie włocławskim nie będzie tych kontroli.  

Radny Jerzy Donajczyk zapytał, czy wójtowie/burmistrzowie dopełnili obowiązku 

powołania komisji ds. suszy. 

Pan Mariusz Stachowiak – Kierownik Biura Powiatowego ARiMR we Włocławku 

poinformował, że to jest sprawa samorządów gmin i ARiMR w to nie ingeruje. Wymaga 

jedynie, żeby beneficjent składający wniosek sporządzony przez gminę  z podpisem 

Wojewody. I to jest najważniejsze.  

Przewodniczący Komisji zapytał, czy członkowie Komisji mają uwagi do przedłożonego 

sprawozdania? 

Wobec braku uwag Przewodniczący Komisji stwierdził, że Komisja przyjęła Informację 

Starosty Włocławskiego o realizacji zadań związanych z ochroną gruntów rolnych i leśnych 

a także klasyfikacją gruntów w 2017 r., która stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu.  

 

8) Sprawy różne. 

 

Przewodniczący Komisji zapytał członków Komisji, czy mają sprawy, które należałoby 

poruszyć w tym punkcie? 

Nie było więcej głosów.  

 

10) Zakończenie obrad. 

 

Przewodniczący Komisji w związku ze zrealizowaniem porządku obrad dokonał dnia 14 

września 2018 roku o godzinie 13:50 zamknięcia obrad Komisji Rolnictwa.  

 

 

     Przewodniczący Komisji Rolnictwa 

 

                        Bogdan Domżalski 

Ze Starostwa Powiatowego protokołowała: 

Marta Grzegórska ……………………………….. 


